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Utdragsbestyrkande 

 

Vid Nacka kommunfullmäktiges sammanträde den 13 september 2010, klockan 18.00-

22.40  i Filmstaden Sickla närvarade och tjänstgjorde ledamöter och ersättare enligt 

nedan.  

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 

paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X  Peter Herlitz -  

Mats Gerdau  X  Magnus Plathin-Sturaeus  -  

Eva Öhbom Ekdahl  X  Jorge Hidalgo -  

Ingegerd Thorngren X  Börje Wessman -  

Linda Norberg X  Johannes Norrby T   

Arne Larsson  -  Carl Bonbeck -  

Henrik Isoz  X  Björn Sandström T   

Cathrin Bergenstråhle  X  Anders Markow -  

Annika Jung Backman  X  From § 158 Gun Lingberth T   

Vilma Mori Aguilar  X   Rolf Karlsson  -   

Lars Berglund X   Margareta Hjelmstad T   

Ylva Sandström  X From § 158 Lennart Bergh  T   

Magnus Bergman X From § 156 Linda Ohlson  T   

Eva Närvä Eickenrodt  X  Anja Peterson  -  

Tobias Nässén  X From § 158 Monica Segerman T   

Lotta Riedel  -     

Anna Trygg X From § 158    

Christian Glaumann X From § 156    

Susann Markow -     

Sven Ljungberg -     

Åsa Löfvendahl  -     

Kristian Hamberg X From § 158    

Peter Zethreus X  From § 158    

Lars Linder-Aronson X From § 156    

Gunilla Elmberg X     

Cathrine Swenzén -     

Adrienne Teleki X  From § 158    

Lars Stenholm X     

Martin Sebesta -     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X  Anne Skoogh -  

Monica Brohede Tellström   X  Martin Ingels -  

Lennart Nilsson X  Anna-Karin Boréus T  

Birgitta Westman X  Kurt Björkholm  -  

Gunilla Grudevall-Steen  X     

Mats Granath  X     

Mohammad Noori  -     

Kristdemokraterna (KD)  

Torsten Lindholm X Tom § 166 Margareta Viklund -  

Jan-Eric Jansson X  Anders Wennerström  N From § 167 

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S)  

Gunnel Nyman Gräff  X  Bertil Damberg  -  

Karl-Axel Johansson X  Katja Nylund  -  

Kaj Nyman X  Anders Huzelius  -  

Tuija Meisaari-Polsa  X  Lena Rönnerstam  T  

Mattias Qvarsell  X  Benny Ryd  -  

Zakia Mirza X  Malin Persson  T From §158 

Pyret Due Hedlund X  Aquil Khan -  

Ingela Birgersson X     

Ardalan Shekarabi X Tom § 157    

Hedda Nyman X From § 156    

Ola Karlsson  X     

Jonas Skiöld -     

Susanne Ekblom X      

Miljöpartiet de gröna (MP) 

Elisabeth Karlsson  X  Hjördis Herlitz -  

Roland von Malmborg X  Henrik Sundström T From § 158 

Chris Lundberg -  David Mc Lean Treat T Tom § 157 

Kerstin Nöre Söderbaum X      

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson  X  Dan Johansson  -  

Hediye Güzel -  Agneta Johansson T  

Nackalistan (NL) 

Mansour Rahimi  -  Christina Ståldal  T Tom § 165 

Joseph Tekle X  Mikael Carlsson  T From § 166 

Centerpartiet (C) 

Johan Wouters  X  Hans Peters  -  

Ingmar Sahlgren X  Björn Strehlenert -  
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Utses att justera Cathrin Bergenstråhle och Lena Rönnerstam 

   

Justeringens 

plats och tid 

 Stadsledningskontoret den 20 september 2010 klockan 14.00 

   

Paragrafer  §§ 153- 189 

   

   

Underskrifter   

   

 Sekreterare  

  …………………………………………………………… 

  Helena Meier 

   

   

 Ordförande  

  …………………………………………………………… 

  Mats Gerdau 

   

   

 Justerande  

  …………………………………………  …………………………………………… 

  Cathrin Bergenstråhle Lena Rönnerstam 

   

   

 

 

BEVIS om ANSLAGSDAG 

 

Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom an-

slag. 

 

Sammanträdesdatum 13 september 2010 

Anslaget sätts upp 21 september 2010 

Anslaget tas ned 13 oktober 2010 

Förvaringsplats för protokollet Stadsledningskontoret 

Underskrift  

………………………………………………… 

 Liselotte Lexén  
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§ 153  
 

Protokolljusterare 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt Cathrin Bergenstråhle och Lena Rönnerstam 

att jämte ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 20 september 2010 

klockan 14.00 på stadsledningskontoret. 

 

- - - - -  
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§ 154 KFKS 2010/278-512 
 

Övergångsställe vid busshållplatsen i Fisksätra 
Interpellation den 24 maj 2010 av Zakia Mirza och Lena Rönnerstam (S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 72/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 72/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 juni 2010 § 132 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 155 2010/331-009 
 

Demokratisk behandling av ärenden 
Interpellation den 14 juni 2010 av Gunnel Nyman Gräff och Ardalan Sheka-

rabi (S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 95/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 95/b 

 

Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Moderaterna åsidosätter demokratiska spelregler alltför ofta. Det visar sig i både full-

mäktige och kommunstyrelsen. Som exempel kan nämnas att miljöpartiets motioner och 

interpellationer nonchaleras och stoppas på flera sätt. Motioner kan bli liggande i flera 

år, fem år ibland.”  

 

 

- - - - - 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 7 (51) 

 Kommunfullmäktige  

 13 september 2010 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 156 KFKS 2010/332-311 
 

Kostnader och finansiering av eventuell Kvarnholmsför-

bindelse 
Interpellation den 14 juni 2010 av Kerstin Nöre Söderbaum, Elisabeth Karls-

son och Roland von Malmborg (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 96/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 96/b 

 

- - - - - 
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§ 157 KFKS 2010/333-309 
 

Gång- och cykelbro mellan Boo och Skogsö 
Enkel fråga den 14 juni 2010 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut  

Ärendet bordlades. 

 

Handlingar i ärendet 

Enkel fråga  .................................................................................................... Bilaga 98/a 

Svar på enkel fråga ........................................................................................ Bilaga 98/b 

 

- - - - - 
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§ 158 KFKS 2006/947-113 
 

Avsägelse från uppdrag som ledamot i kommunfullmäkti-

ge från Jorge Hidalgo Garcia (M) 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Jorge Hidalgo Garcias begäran om entledigande från upp-

draget som ledamot i kommunfullmäktige och överlämnar ärendet till Länsstyrelsen för 

ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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§ 159 KFKS 2006/947-113 
 

Val av 1 ledamot i Utbildningsnämnden efter Ziad  

Odesson (MP) som flyttat från kommunen 
 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 juni 2010 § 125 

Ärendet bordlades. 

 

 

- - - - - 
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§ 160 KFKS 2006/947-113 
 

Val av 1 nämndeman efter Håkan Lindahl (FP) som flyttat 

från kommunen 
 

Beslut 

Som ny nämndeman väljs Lennart Sköld, Freyvägen 36 133 38 Saltsjöbaden 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 juni 2010 § 125 

Ärendet bordlades. 

 

 

- - - - - 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 12 (51) 

 Kommunfullmäktige  

 13 september 2010 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 161 KFKS 2006/947-113 
 

Val av 1 nämndeman efter Ursula Ranégie (C) som entle-

digats från sitt uppdrag 
 

Beslut 

Som ny nämndeman väljs Mia Wallgren (C), Serenadvägen 1 a 131 53 NACKA 

 

 

 

- - - - - 
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§ 162 KFKS 2006/947-113 
 

Begäran av entledigande från uppdrag som ersättare i 

Utbildningsnämnden från Jorge Hidalgo Garcia (M) samt 

val av ny ersättare 
 

Beslut 

Begäran om entledigande beviljas. 

 

Som ny ersättare väljs Henrik Barck, Strandpromenaden 77B 13150 Saltsjö-Duvnäs 

 

- - - - - 
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§ 163 KFKS 2006/947-113 
 

Val av 1 ersättare i Utbildningsnämnden efter Kristoffer 

Burstedt (S) som flyttat från kommunen 
 

Beslut 

Som ny ersättare väljs Karin Wallensteen Östra Henriksborgsvägen 49 131 31 Nacka 

 

- - - - - 
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§ 164 KFKS 2003/349-214  

 

Detaljplan för del av Kummelnäs, Björnbergsområdet 

(Område E) i Boo  
 

Beslut  

Kommunfullmäktige antar föreslagen detaljplan.  
 

Ärendet  

Planområdet är beläget i Kummelnäs, mellan Sågsjöns norra del och före detta Pors-

mosseverket, i nordvästra Boo. Detaljplanen syftar till att ge förutsättningar för en ut-

byggnad av bostäder, upprustning av vägarna samt ordna en kommunal vatten- och av-

loppsförsörjning av bostadsbebyggelsen. Området omfattar cirka 80 fastigheter. Detalj-

planen medger att ytterligare cirka 45 fastigheter kan tillkomma genom avstyckning.  

 

Länsstyrelsen har beslutat att upphäva strandskyddsförordnandet inom kvartersmark och 

vattenområde för bryggor. Beslutet träder i kraft när detaljplanen vinner laga kraft.  

 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 154 ............................................... Bilaga 99/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 juni 2010 § 202 ......................... Bilaga 99/b 

Översikt och tidsplan ..................................................................................... Bilaga 99/c 

Utlåtande ........................................................................................................ Bilaga 99/d 

Yttrande över utställning ............................................................................... Bilaga 99/e 

Antagandehandling ........................................................................................ Bilaga 99/f 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 154 

Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och hemställde hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas.  

 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 juni 2010 § 202  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade att tillstyrka planförslaget och hemställde 

att kommunfullmäktige antar förslaget. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Lennart Nilsson, Jan-Eric Jansson, 

Kaj Nyman, Ingmar Sahlgren och Christina Ståldal, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för att 

tillmötesgå de boende bättre och uppmuntra till hyresrätter för att öka integrationen i 

området och Nackasamhället. I andra hand yrkade hon avslag på kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till ett tilläggsyrkande om att kommunfullmäktige skulle 

uttala att kommunen ska verka för att småskaliga flerfamiljshus med hyresrätter byggs 
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inom planområdet. Lennart Nilsson och Cathrin Bergenstråhle yrkade avslag på detta 

yrkande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen av-

gavs 55 röster mot Kerstin Nöre Söderbaums yrkande och 3 röster för det. Kommun-

fullmäktige hades således avslagit Kerstin Nöre Söderbaums yrkande. Tre ledamöter 

avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 1 ....................................................................................... bilaga 99/g 

 

Med avslag på Kerstin Nöre Söderbaums andrahandsyrkande beslutade kommunfull-

mäktige i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Rolf Wastesons tilläggsyrkande och fann att 

det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster 

mot Rolf Wastesons yrkande och 19 röster för det. Kommunfullmäktige hades således 

avslagit Rolf Wastesons tilläggsyrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 2 ....................................................................................... bilaga 99/h 

 

Reservationer 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet och ingav följande. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”I ärendet saknas en del fastighetsägares synpunkter och dessutom finns vilseledande 

uppgifter angående huvudmannaskap. Det är märkligt att behöva konstatera att det sak-

nas handlingar från fastighetsägare med deras invändningar mot planförslaget, gatu- och 

VA-kostnader och planprocessen.  Det är dels odemokratiskt att inte få full insyn i ett 

ärende, dels riskerar beslutet bli felaktigt om vi/de som har på sitt ansvar att ta beslut 

inte får tillgång till all information. I skrivelsen från kommunstyrelsen 100823 refereras 

till en enkätundersökning troligen från 2006.  ”En enkätundersökning bland fastighets-

ägarna visade att det inte fanns tillräcklig majoritet för enskilt huvudmannaskap.” Däref-

ter valde kommunen att ställa ut planen för kommunalt huvudmannaskap. Förfarandet 

kan starkt ifrågasättas eftersom fram till dess var merparten av fastighetsägarna för en-

skilt huvudmannaskap. Enkätundersökningen var enligt uppgift en telefonförfrågan med 

otillfredsställande dokumentation.       
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De boende får betala höga kostnader för gatuombyggnader utan att nämnvärt få gehör 

för sina synpunkter över plan- och kostnadsförslag. De boende får också betala ganska 

höga kostnader för kommunala vatten- och avloppssystem som inte är hållbara utan sna-

rast sårbara. Dricksvatten från Mälaren kan lätt förorenas, vilket skulle medföra svårig-

heter för många. Vi måste satsa på hållbara vatten-, avlopps- och dagvattenssystem. 

Nacka kommun måste aktivt erbjuda de boende kretsloppslösningar.   I övrigt ställer 

miljöpartiet sig bakom synpunkterna från Nacka Miljövårdsråd.       

 

Området föreslås förtätas betydligt med fler villor, vilket skulle öka segregationen i 

Nacka kommun ytterligare. Enstaka små flerbostadshus med hyresrätt skulle minska 

segregationen.   

 

Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, vilket innebär att man ska 

bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med det långsiktigt hållbara 

samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Bibehåll biologisk mångfald, 

förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande ämnen och medverka till en 

rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättningar i planarbetet för en 

ekokommun” 

 

Protokollsanteckningar 

Kaj Nyman lät anteckna följande för socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Socialdemokraterna tycker att det är angeläget att slutföra planeringen av område E 

Björnbergsområdet – det har redan pågått alltför lång tid. Samtidigt är vi angelägna om 

att det skapas utrymme för byggande av hyresrätter. 

Vid behandlingen av område E i miljö- och stadsbyggnadsnämnden gjorde nämnden 

sådana ändringar i planen att det är fullt möjligt att bygga små flerbostadshus i området. 

Vi hoppas naturligt att sådana kommer till stånd och att lägenheterna upplåtes med hy-

resrätt. Några större flerbostadshus är inte lämpliga i just detta område.” 

 

 

- - - - - 
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§ 165 KFKS 2010/364-454  

 

Tillstånds- och tillsynsfrågor enligt lagen om brandfarliga 

och explosiva varor till Södertörns brandförsvarsförbund  
 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna beslutanderätten i tillstånds- och tillsynsfrå-

gor till Södertörns brandförsvarsförbund enligt den nya lagen om brandfarliga och ex-

plosiva varor.  

 

Ärendet  

Den 1 september 2010 trädde en ny lag om brandfarliga och explosiva varor i kraft. En 

förändring är att kommunerna blir ansvariga för tillstånds- och tillsynsfrågor avseende 

både explosiva som brandfarliga varor. Södertörns brandförsvarsförbund (Sbff) har er-

bjudit sig att överta handläggning och tillsyn av explosiva varor i stället för att respekti-

ve medlemskommun ska behöva bygga upp egen kompetens. När medlemskommunerna 

i Sbff väljer att bygga upp en gemensam kompetens inom detta område bör Nacka ingå 

för att dra nytta av den gemensamma kompetens och kunskapsnivå som byggs upp.  

 

Ärendets tidigare behandling  

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 168  

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna beslutanderätten i tillstånds- och tillsynsfrå-

gor till Södertörns brandförsvarsförbund enligt den nya lagen om brandfarliga och ex-

plosiva varor. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 168 ............................................... Bilaga 100/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den29 juli 2010 .............................. Bilaga 100/b 

Bilaga SKL:s cirkulär 10:47 Ny lag om brandfarliga och explosiva varor ... Bilaga 100/c 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 166 KFKS 2010/361-439 
 

Hållbarhetsbokslut 2009  
 

Beslut  

Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet.  

 

Ärendet  

Det här är det andra hållbarhetsbokslutet och en del av en lång tradition av miljöbokslut. 

Syftet med hållbarhetsbokslutet är att visa på Nackas hållbara utveckling med statistik 

och goda exempel på ett tillgängligt sätt för både allmänhet och beslutsfattare. Nytt för i 

år att bokslutet är helt webbaserat och inte framtaget för all läsas som broschyr eller 

laddas ner i sin helhet. Detta är ett försök att öka tillgängligheten och användarvänlighe-

ten för hållbarhetsintresserade på hemsidan.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 171 ............................................... Bilaga 101/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 juli 2010 ............................. Bilaga 101/b 

Hållbarhetsbeslut ........................................................................................... Bilaga 101/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 171 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att notera informationen till protokollet.  

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Erik Langby, Jan-Eric Jansson, och 

Kaj Nyman, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kaj Nyman yrkade bifall till följande tilläggsyrkande. ”Kommunfullmäktige ger Håll-

barhetsberedningen i uppdrag att utifrån hållbarhetsbokslutet redovisa vilka frågor som 

bör prioriteras i det fortsatta arbetet med en hållbar utveckling i Nacka”. Mikael Carls-

son och Cathrin Bergenstråhle yrkade avslag på detta yrkande. 

 

Beslutsgång 

I enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande beslutade kommunfullmäktige bifalla 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Kan Nymans tilläggsyrkande och fann att 

det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster 

mot Kaj Nymans yrkande och 25 röster för det. Kommunfullmäktige hades således av-

slagit Rolf Wastesons tilläggsyrkande. En ledamot avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 101/d 
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Reservationer 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot be-

slutet och ingav följande. 

 

”Hållbarhetsbokslutet är omfattande. Det är bra, men det finns också en risk att vi från 

kommunens sida får svårt att hålla fokus på vad i bokslutet som är de viktigaste frågorna 

att arbeta med. I kommunen finns en ”Hållbarhetsberedning” vars uppgift hittills mest 

har varit att ta emot information om det arbete inom miljö, folkhälsa, segregation, trans-

porter och så vidare som pågår i kommunen. Vi tyckte att det hade varit en bra uppgift 

för hållbarhetsberedningen att utifrån hållbarhetsbokslutet för 2009 diskutera och välja 

ut de frågor som kommunen särskilt bör prioritera i det fortsatta arbetet med en hållbar 

utveckling i Nacka. 

Vi hänvisar också till våra förslag i den motion ”Klimatet – Nacka kan bättre!” som vi 

lämnade in vid dagens sammanträde med kommunfullmäktige.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”Det är positivt att man redovisar ett hållbarhetsbokslut.  Intressant läsning i många av-

seenden.   

 

Miljöpartiet ställer sig frågande till uppgifter om koldioxidutsläppen, som knappast kan 

ha minskat med tanke på att biltrafiken ökar . Vi vill veta mer om biltrafikökningen allt-

sedan år 1990 i Nacka, koldioxidutsläppen totalt inkl biltrafik i Nacka och hur biltrafik-

andelen i förhållande till kollektivtrafiken har förändrats från år 1990 och framåt.  

 

I hållbarhetsbokslutet finns beskrivning av behovet av närnatur och här vill miljöpartiet 

speciellt framhålla vikten av att faktiskt spara alla naturområden och att göra Ryssber-

gen till naturreservat utan bilbro.  

 

Havsnivåhöjningar och översvämningshotade områden bör också framhållas tydligt. 

Påstående att ”Havsnivåhöjningen inget stort hot för Nacka” stämmer knappast. Man 

resonerar om en höjning med 2,3 m på 100 år, vilket kommer att beröra både vägar och 

kollektivtrafik förutom ett antal fastigheter.  

 

Ekologiska fotavtryck är ett sätt att mäta människors påverkan på naturen och eftersom 

det finns god kunskap inom kommunen, om än dold för allmänheten, vill miljöpartiet att 

hållbarhetsbokslutet kompletteras med dessa uppgifter, att man lägger ut det på kommu-

nens hemsida och att man gör förnyad mätning  i nästa hållbarhetsbokslut.  

 

Nacka har som målsättning hållbar samhällsutveckling. Miljöpartiet vill se ekologiskt, 

ekonomiskt och socialt hållbara samhällen. Det innebär att man kan inte fortsätta explo-

atera Nacka och bygga för segregation med bostadsrätter och villor, vilket sker i Nacka.   
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Ett socialt hållbart samhälle innebär en stor andel hyresrätter. Det bör också framhållas i 

hållbarhetsbokslutet.  

 

Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste hanteras nu 

och biltrafiken måste minskas också i Nacka kommun. Det kan endast ske med kapaci-

tetsstark kollektivtrafik, närmast spår. Nacka kommun är på egen begäran ekokommun 

sedan 1995, vilket innebär att man ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretslopps-

principen med det långsiktigt hållbara samhället som ett övergripande mål för sin verk-

samhet. Bibehåll biologisk mångfald, förbruka inte ändliga resurser, tillför inte natur-

främmande ämnen och medverka till en rättvis fördelning av jordens resurser är själv-

klara målsättningar i planarbetet för en ekokommun. Rent vatten är en bristvara. Stads-

utvecklingens största utmaning framöver är att skapa kretsloppssamhällen. Detta måste 

hanteras redan nu.” 

 

 

- - - - - 
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§ 167 KFKS 2010/60-318  
 

Belysning i Nyckelviken 
Motion den 1 februari 2010 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige bifaller motionen på så sätt att belysning som avser de större 

och välfrekventerade gång- och cykelvägarna till och från Nyckelviken, ska prövas i 

samband med Tekniska nämndens arbete med budget 2011. 

 

2. Kommunfullmäktige ger Miljö- och stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att undersöka 

möjligheterna att justera föreskrifterna för Nyckelvikens naturreservat i syfte att möjlig-

göra att belysning kan inrättas enligt ovanstående. 

 

3. Av tillgänglighets- och trygghetsskäl bör det undersökas om föreskrifterna för uppfö-

rande av belysning på de större mer välfrekventerade gång- och cykelvägarna till och 

från Nyckelvikens gård, kan ändras så att sådan belysning blir möjlig. Belysning bör 

finnas under eftermiddagar och kvällar under den mörka delen av året. Under somma-

rens ljusaste period behövs dock ingen belysning. Detta förutsatt att det inte strider mot 

någon lagstiftning. 
 

Ärendet 

Ingmar Sahlgren har i motionen föreslagit att kommunen ska ta fram en åtgärdsplan för 

belysning av motionsspår och förbättrad belysning längs gångvägar till och från Nyckel-

viken.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 31 maj 2010 § 134 .................................................... Bilaga 83/a 

Tekniska nämnden den 13 april 2010 § 52 .................................................... Bilaga 83/b 

Park & Fritids tjänsteskrivelse den 2 mars 2010 ........................................... Bilaga 83/c 

Motion den 1 februari 2010 av Ingmar Sahlgren (C) .................................... Bilaga 83/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 juni 2010 § 136 

Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 maj 2010 § 134  

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige tillstyrker motionen på så sätt att belysning som avser de större 

och välfrekventerade gång- och cykelvägarna till och från Nyckelviken, ska prövas i 

samband med Tekniska nämndens arbete med budget 2011. 
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2. Kommunfullmäktige ger Miljö- och stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att undersöka 

möjligheterna att justera föreskrifterna för Nyckelvikens naturreservat i syfte att möjlig-

göra att belysning kan inrättas enligt ovanstående. 

 

3. Av tillgänglighets- och trygghetsskäl bör det undersökas om föreskrifterna för uppfö-

rande av belysning på de större mer välfrekventerade gång- och cykelvägarna till och 

från Nyckelvikens gård, kan ändras så att sådan belysning blir möjlig. Belysning bör 

finnas under eftermiddagar och kvällar under den mörka delen av året. Under somma-

rens ljusaste period behövs dock ingen belysning. Detta förutsatt att det inte strider mot 

någon lagstiftning. 

 

Beslut i Tekniska nämnden den 13 april 2010 § 52 

Tekniska nämnden föreslog Kommunfullmäktige besluta 

att tillstyrka motionen på så sätt att belysning som avser de större och välfrekventerade 

gång- och cykelvägarna till och från Nyckelviken, ska prövas i samband med nämndens 

arbete med budget 2011 

 

att ge förvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheterna att justera föreskrifterna för 

Nyckelvikens naturreservat i syfte att möjliggöra att belysning kan inrättas enligt 

ovanstående, samt 

 

att därutöver anföra av tillgänglighets- och trygghetsskäl bör det undersökas om före-

skrifterna för uppförande av belysning på de större mer välfrekventerade gång- och cy-

kelvägarna till och från Nyckelvikens gård, kan ändras så att sådan belysning blir möj-

lig. Belysning bör finnas under eftermiddagar och kvällar under den mörka delen av 

året. Under sommarens ljusaste period behövs dock ingen belysning. Detta förutsatt att 

det inte strider mot någon lagstiftning. 

 

Yrkanden 

Ingmar Sahlgren yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Ingmar Sahlgrens yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 168 KFKS 2010/71-639 
 

Ekologisk mat i skolor och förskolor 
Motion den 1 februari 2010 av Roland von Malmborg m.fl. (MP) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med hänvisning till att det anges i 

måldokument på olika nivåer att skolan ska verka för elevernas kunskap om, och prak-

tiskt arbete med att uppnå, god hälsa. Motionen anses med detta färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna har gett förslag på olika aktiviteter för att satsa på ekologisk mat i sko-

lorna.  

 

Det råder enighet, på alla nivåer, om att skolmaten ska vara hälsosam och det är en 

självklarhet för alla som arbetar med barn och elever i Nacka kommun. Alla vill barnens 

och elevernas allra bästa och att barn/elever har förhållanden i förskolan/skolan som 

bidrar till god hälsa. Det finns beskrivet i måldokument på olika nivåer att skolan ska 

verka för elevernas kunskap om, och pratiskt arbete med att uppnå, god hälsa. Motionä-

rerna förslag innebär en detaljstyrning som inte stämmer överens med Nacka kommuns 

styrmodell. Kommunfullmäktige anser därför att det inte behövs detaljerade instruktio-

ner om extra satsningar och förtydligande av mål för god hälsa och beslutar att motionen 

inte ska föranleda några åtgärder. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 31 maj 2010 § 135 .................................................... Bilaga 84/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 5 mars 2010, rev 26 april 2010 ...... Bilaga 84/b 

Motion den 10 januari av Roland von Malmborg m.fl (MP) ........................ Bilaga 84/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 juni 2010 § 137 

Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 31 maj 2010 § 135 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med 

hänvisning till att det anges i måldokument på olika nivåer att skolan ska verka för ele-

vernas kunskap om, och praktiskt arbete med att uppnå, god hälsa. Motionen anses med 

detta färdigbehandlad. 

 

Beslut i kommunstyrelsen 29 mars 2010 § 84 

Kommunstyrelsen beslutade att ärendet återremitteras till stadsledningskontoret. 

 

Yrkanden 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade, med instämmande av Pyret Due Hedlund, Agneta Jo-

hansson och Roland von Malmborg, bifall till förslagen i motionen. 
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Linda Norberg yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström och Mikael 

Carlsson bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på linda Norbergs yrkande mot kerstin Nöre Söderba-

ums yrkande och fann att Linda Norbergs yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Linda Norbergs yrkande och 20 röster 

för Kerstin Nöre Söderbaums yrkande. Kommunfullmäktige hades således bifallit Linda 

Norbergs yrkande. En ledamot avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 84/d 

 

Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”Det är glädjande att flera partier uppskattar motionen författad av Ziad Odesson, vår 

tidigare representant i utbildningsnämnden och glädjande att det blev en positiv debatt i 

fullmäktige. Hoppas att de goda krafterna samverkar framöver så att barnen får ännu 

mer god, näringsrik och ekologiska mat.” 

 

- - - - - 
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§ 169 KFKS 2009/623-111 
 

Folkomröstning om avgift på Skurubron 
Motion den 23 november 2009 av Gunnel Nyman Gräff och Jonas 
Skiöld (S) 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. 

 
Ärendet 
Motionärerna vill att kommunen har en folkomröstning bland Boo-borna om det ska tas 

ut en avgift för att finansiera tillkomsten av en ny Skurubro och att kommunen ska 

uppmana Värmdö kommun att ha en folkomröstning i samma sak. 

 

Kommunfullmäktige har dock redan fattat beslut om att kommunen ska finansiera sin 

andel av kostnaderna för en ny bro genom avgifter. Kommunen har med bas i detta be-

slut ingått ett avtal med Trafikverket (tidigare Vägverket) om att finansiera två tredjede-

lar av en ny Skurubro, för att säkerställa att den bro som så väl behövs kommer till inom 

rimlig tid. Alternativet att finansiera kommunens andel via kommunalskatten har i ut-

redningen inför beslutet om broavgift bedöms orealistiskt. Förslagen i motionen avslås 

därför. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 173 ............................................... Bilaga 102/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 juni 2010 .............................. Bilaga 102/b 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 102/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 173 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen. 

 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Ingmar Sahlgren och Mikael Carls-

son, bifall till förslagen i motionen. 

 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Erik Langby, Johan Wouters och 

Monica Brohede Tellström, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Gunnel Nyman 

Gräffs yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering be-

gärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Cathrin Bergenstråhles yr-

kande och 21 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hades så-

ledes bifallit Cathrin Bergenstråhles yrkande. En ledamot avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 102/d 

 

Reservationer 

Gunnel Nyman Gräff anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”I frågan om att Nacka behöver en ny Skurubro står socialdemokraterna nära den mode-

ratstyrda majoriteten, vi delar även synen på att bron måste byggas skyndsamt för att 

lösa Skurubroeländet, som utsätter människor för stora risker dagligen. 

Socialdemokraterna har under ett antal år drivit frågan om ’Lös Skurubroeländet nu’, 

och i förra valrörelsen gick moderaterna i Nacka ut i ett ”Valextra” som bilaga i NVP.  

 

Där lovade man Nackaborna att en ny Skurubro skulle stå klar 6 juni 2012. Där nämns 

ingenting om att det är boende på Boo-sidan om bron som ska få notan, tvärtom utlovas 

att det är det kommunen som låna ut pengar som staten sedan ska betala tillbaks. 

 

Mats Gerdau, ledamot i Nackas kommunfullmäktige och i kommunstyrelsen säger i 

samma moderata ’Valextra’: citat ”De statliga vägarna måste rimligen komma oss till 

del också, inte bara gå till att bygga spår eller dyra motorvägar i andra delar av landet 

där det inte bor så många”. Han lovar också att ta upp fråga i riksdagen om han blir in-

vald där.  

 

Vi kan nu konstatera att Mats Gerdau sitter i riksdagen, vi har en moderatstyrd regering 

både i riket, i regionen och i kommunen, men det är Boo-borna som får notan för en ny 

bro! 

 

Socialdemokraterna har därför föreslagit att Boo-borna i en folkomröstning, ska få säga 

ja eller nej till broavgifter. 

 

I varje demokratiskt samhälle är det viktigt att alla parter spelar efter samma regler och 

att man försöker hålla sig inte bara till reglerna, utan även arbetar aktivt för att i god 

demokratisk anda underlätta politiskt engagemang och politiska ställningstaganden, 

även för motståndarna. Att inte vara överrens i sak är inget nytt och kommer att inträffa 

även i framtiden. Det är dock en sak att ta olika ställningstaganden i en sakfråga och en 

helt annan att trixa med de demokratiska förutsättningarna som skall råda för att be-

handla densamma.  

 

Erik Langby har varit fullt medveten om att hanteringen av motionen om avgifter på en 

ny Skurubro krävde en skyndsam hantering, när motionen presenterades för kommun-

fullmäktige den 23 november 2009, för att om den skulle komma att bifallas ge kom-
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munfullmäktiges ledamöter och medborgarna i Nacka god tid på sig att ta ställning i 

sakfrågan. En tjänsteskrivelse fanns i princip klar redan i februari. 

 

Kommunen har tidigare gjort utredningar om folkomröstningsfrågan och har vid två 

tillfällen genomfört egna folkomröstningar, vidare har man även utrett hur ett avgiftssy-

stem ska komma att se ut, därför är förutsättningarna för att ta ställning i sakfrågan i en 

skyndsam ordning mycket goda. Istället för att göra sitt bästa för att ta upp frågan och 

skyndsamt behandla ärendet har Erik Langby, medvetet, valt att processa ärendet i en 

omoralisk takt. Erik Langby försöker också lägga ut dimråder kring huruvida en Skuru-

bro utan avgifter skulle komma till vid en röd-grön regering. Att lägga en massa syn-

punkter och ’sanningar’ i andra munnar är en vanlig retorisk taktik, det har vi märkt 

tidigare, men det gör inte saken mindre trist. Och att moderater i Nacka och Värmdö, 

som ska nyttja samma bro, har helt olika åsikter om avgiften förtiger Erik Langby i de-

batten. 

 

Att Erik Langby är motståndare till att folkomrösta i frågan, även om han vid två tidiga-

re tillfällen har fattat beslut om att genomföra folkomröstningar om vägavgifter, kan 

man lätt se ett mönster av inkonsekvens. I de fall Erik Langby är säker på att få som han 

vill utgör folkomröstningar goda instrument för att mäta medborgarnas vilja, i de fall 

Erik Langby riskerar att förlora en folkomröstning, i detta fall med mycket stor margi-

nal, väljer han att inte låta medborgarna ta ställning. Är det så en demokrati skall funge-

rar?  

 

Det må så vara att Erik Langby i detta läge, när det är för sent, gömmer sig bakom para-

grafer och principer, som tycks gälla när det passar, men om han velat behandla frågan i 

god demokratisk anda hade motionen behandlats tidigare och inte som nu i ett läge när 

det är omöjligt för kommunfullmäktige att fatta ett annat beslut än att avslå förslaget om 

folkomröstning i frågan. Juridiskt helt korrekt, men är det moraliskt riktigt?” 

 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Interpellationen sätter fokus på att trafiken över Skurusundet är en ytterst angelägen 

fråga. I detta sammanhang vill vi framhålla behovet av att hållbara trafiksystem såsom 

spårlösningar måste prioriteras och utredas. 

    

Medborgarförslaget av Claes Du Rietz och Folke Procopé måste få en seriös hantering 

och utredning.  SL och andra måste snarast förstå behovet av spårtrafik över Skurusun-

det till Värmdö.  

 

Klimatproblemen orsakade av bland annat koldioxidutsläpp från bilar måste hanteras nu 

och biltrafiken måste minskas också i Nacka och Värmdö kommuner. Det kan endast 

ske med kapacitetsstark kollektivtrafik, närmast spårtrafik. Det. är dags att Nacka tar sitt 

ansvar som ekokommun. Nacka kommun är på egen begäran ekokommun sedan 1995, 
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vilket innebär att man ska bedriva ett utvecklingsarbete enligt kretsloppsprincipen med 

det långsiktigt hållbara samhället som ett övergripande mål för sin verksamhet.  Bibe-

håll biologisk mångfald, förbruka inte ändliga resurser, tillför inte naturfrämmande äm-

nen och medverka till en rättvis fördelning av jordens resurser är självklara målsättning-

ar i planarbetet för en ekokommun.” 

 

- - - - - 
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§ 170 KFKS 2009/427-258 

Kostnader för utbyggnad av vägar 
Motion den 14 september 2009 av Christina Ståldal och Mikael 
Carlsson (NL) 

Beslut 

Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd eftersom; 

 de av kommunstyrelsen beslutade principerna för gatukostnader är en skälig av-

vägning av nyttan för enskilda och det allmänna, 

 standardkraven för de allmänna vägarna är minimikrav för trafiksäkerhet och 

framkomlighet i ett permanent bebott villaområde, 

 gatukostnaderna har mycket liten betydelse för boendesegregationen eftersom de 

utgör en begränsad andel av de fastighetsvärden som uppstår som en följd av 

planläggningen 

 

Ärendet 

Motionen föreslår ett tak för gatukostnader under fem år. Taket sätts till 50 000 kr för 

fastigheter upp till 4000 kvadratmeter och 100 000 kr däröver. Det man önskar uppnå är 

mer varsamma och billigare vägombyggnader, mer positiv samverkan med boende, läg-

re kostnader för fastighetsägarna och att motverka boendesegregation på grund av att 

fastighetsägare tvingas flytta på grund av höga vägkostnader.  

 

Konsekvensen skulle bli att skattefinansieringen ökar i storleksordningen 50 miljoner kr 

för de budgeterade projekt som ska genomföras under perioden. Motsvarande underskott 

i ännu icke budgeterade förnyelseområden tillkommer. 

 

Vägstandarden i områden med kommunalt huvudmannaskap har ifrågasatts, utretts och 

utvecklats under de senaste åren. En ytterligare sänkt standard bedöms inte medföra 

totalt lägre kostnader för kommunen på lång sikt. 

 

Det finns inte belagt att någon Nackabo hittills tvingats sälja sin bostad på grund av 

höga gatukostnader. Försäljning av fastigheter i samband med genomförande av nya 

detaljplaner bedöms ha andra orsaker. Det finns andra sätt att motverka segregationen 

som troligen är effektivare.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 174 ............................................... Bilaga 103/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 juni 2010 .............................. Bilaga 103/b 

Motion av Mikael Carlsson, Mansour Rahimi och Christina Ståldal (NL) ... Bilaga 103/c 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 174 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd efter-

som; 

 de av kommunstyrelsen beslutade principerna för gatukostnader är en skälig av-

vägning av nyttan för enskilda och det allmänna, 

 standardkraven för de allmänna vägarna är minimikrav för trafiksäkerhet och 

framkomlighet i ett permanent bebott villaområde, 

 gatukostnaderna har mycket liten betydelse för boendesegregationen eftersom de 

utgör en begränsad andel av de fastighetsvärden som uppstår som en följd av 

planläggningen 

 

Yrkanden 

Mikael Carlsson yrkade, med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum, bifall till för-

slagen i motionen. 

 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Johan Wouters, bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Erik Langbys yrkande mot Mikael Carlssons yrkan-

de och fann att Erik Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 

Vid voteringen avgavs 54 röster för Erik Langbys yrkande och 5 röster för Mikael Carls-

sons yrkande. Kommunfullmäktige hades således bifallit Erik Langbys yrkande. En le-

damot avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 103/d 

 

Reservationer 

Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”Ytterligare en angelägen interpellation, som tar upp problemen med vägavgifter. Det 

handlar om en mångårig hantering av planområden, där kommunen systematiskt pådyv-

lar berörda fastighetsägare höga kostnader över vilka de inte får inflytande plus att deras 

synpunkter i övrigt åsidosätts.  

 

Älgö är det värsta exemplet.  I ingen annan detaljplaneprocess har kommunens styrande 

lagt ner så mycken möda på att åsidosätta engagerade boendes synpunkter och miljöhän-

syn till allt högre kostnader för de boende och dessutom kommunens invånare. Fullmäk-

tige tog tidigt ett beslut att göra Älgö till ekokommundel. Mot detta beslut har sedan 

kommunens styrande agerat stick i stäv under hela processen! Kommunens styrande 

exploaterar hellre till och med skyddsvärda skogsområden än  tar till sig kunskap om att 
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man mycket väl kan ordna vatten- och avloppssystem med mindre ingrepp, gatuom-

byggnader likaså och allt till lägre kostnader.    

Förvaltningsprocessen innehåller också ett stort antal märkligheter. Man gav miljö- och 

stadsbyggnad i uppdrag att verkställa/anmäla genomförandet av detaljplanen, som över-

klagats till regeringsrätten.  Tyvärr har ytterligare märkligheter skett och sker alltmedan 

miljön och de boende utsätts för stora påfrestningar.” 

 

- - - - - 
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§ 171 KFKS 2009/622-287 
 

Återställandet av Velamsunds gård 
 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att en utredning ska tillsättas för att utreda möjligheterna att åter-

ställa Velamsunds gård. I en återställd byggnad skulle olika verksamheter kunna in-

rymmas.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 175 ............................................... Bilaga 104/a 

Velamsundsstyrelsen den 17 maj 2010 § 11 .................................................. Bilaga 104/b 

Motion den 18 november 2009 av Ingmar Sahlgren (C) ............................... Bilaga 104/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 175 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen. 

 

Beslut i Velamsundsstyrelsen den 17 maj 2010 § 11 

Velamsundsstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget i motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 172 KFKS KFKS 2010/165-753 
 

Stoppa mäns våld mot kvinnor med funktionsnedsätt-

ningar  
Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson (S) m.fl. 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Socialdemokraterna har i kommunfullmäktige lagt en motion om att stoppa mäns våld 

mot kvinnor med funktionsnedsättningar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 176 ............................................... Bilaga 105/a 

Social- och äldrenämnden den 18 maj 2010 § 67 .......................................... Bilaga 105/b 

Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson (S) m.fl. ................................ Bilaga 105/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 176 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att motionen är färdigbehandlad 

eftersom arbete pågår. 

 

Social- och äldrenämnden den 18 maj 2010 § 67 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att motionen är färdigbehandlad 

eftersom arbete pågår. 

 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 173 KFKS 2010/212-109 
 

Medborgarkontor för bättre stöd till Nackas invånare 
Motion den 15 april 2010 av Ola Karlsson, Lena Rönnerstam och Jo-
nas Karlsson (S) 
 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

I motionen föreslås att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att inrätta ett medborgarkontor 

i Älta. Senare kan flera medborgarkontor komma att öppnas där de förväntas göra mest 

nytta.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 177 ............................................... Bilaga 106/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 juni 2010 ............................ Bilaga 106/b 

Motion den 15 april 2010 av Ola Karlsson, Lena Rönnerstam  

och Jonas Karlsson (S) .................................................................................. Bilaga 106/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 177 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med 

tanke på att kommunen på flera andra sätt möter medborgarnas behov av service via 

olika kanaler, system och samverkan med andra myndigheter. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 174 KFKS 2010/164-469 
 

Krav- och rättvisemärkta produkter på sammanträdena 
Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson och Mattias Qvarsell (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att kommunen ska stärka det ekologiska och sociala ansvarsta-

gandet vid kommunfullmäktiges, kommunstyrelsens och facknämnders sammanträden 

genom att bara köpa krav- och rättvisemärkta produkter till fikat.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 178 ............................................... Bilaga 107/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 juni 2010 ............................ Bilaga 107/b 

Motion den 8 mars 2010 av Ingela Birgersson och Mattias Qvarsell (S) ...... Bilaga 107/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 23 augusti 2010 § 178 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att lämna motionen utan sär-

skild åtgärd eftersom det som förslås redan är uppfyllt eller på väg att uppfyllas.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 175  
 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Tackkort från Hedda Nyman (S) 

 

 

- - - - - 
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§ 176 KFKS 2010/421-870 
 

Uppmärksammande av händelsen Slaget vid Stäket 
Motion den 13 september 2010 av Mikael Carlsson (NL)  

 

Mikael Carlsson ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 118/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 177 KFKS 2010/425-730 
 

Förenklad biståndsbedömning för äldre 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 119/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 178 KFKS 2017/420-336 
 

Kultur- och naturskydd av Södra Boo 
Motion den 13 september 2010 av Mikael Carlsson (NL)  

 

Mikael Carlsson ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 120/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 179 KFKS 2010/423-532 
 

Gondolbana mellan Orminge och Stockholm 
Motion den 13 september 2010 av Ingmar Sahlgren (C)  

 

Ingmar Sahlgren ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 121/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 180 KFKS 2010/431-009 
 

Införande av e-petitioner 
Motion den 14 juni 2010 av Ingmar Sahlgren (C)  

 

Ingmar Sahlgren ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 122/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 181 KFKS 2010/426-827 
 

Fritidsgårdarnas öppethållande på lov och helger 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 123/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 182 KFKS 2010/427-716 
 

Fritidsverksamhet för barn till föräldralediga 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Rolf Wasteson och Agneta Johansson ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 124/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 183 KFKS 2010/429-409 
 

Näringsliv och politik tillsammans mot klimatförändringar 
Motion den 13 september 2010 av Kerstin Nöre Söderbaum m fl (MP) 

 

Kerstin Nöre Söderbaum m fl ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 125/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 184 KFKS 2010/430-420 
 

Klimat- och miljöförslag 
Motion den 13 september 2010 av Gunnel Nyman Gräff, Pyret Due Hedlund 

och Kaj Nyman (S) 

 

Gunnel Nyman Gräff, Pyret Due Hedlund och Kaj Nyman ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 126/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

 

- - - - - 
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§ 185 KFKS 2010/424-339 
 

Hundlekplatser i Fisksätra och Älta 
Motion den 13 september 2010 av Lena Rönnerstam, Tuija Meisaari-Polsa 

och Pyret Due Hedlund (S) 

 

Lena Rönnerstam, Tuija Meisaari-Polsa och Pyret Due Hedlund (S) ingav följande mo-

tion. 

 

Motion ........................................................................................................... 127/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

 

 

- - - - - 
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§ 186 KFKS 2010/422-860 
 

Kulturhus till Henriksdal 
Motion den 13 september 2010 av Mikael Carlsson (NL)  

 

Mikael Carlsson ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... 128/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 187 KFKS 2010/434-330 
 

Skogsavverkning och asfaltering i Saltsjö-Boo 
Interpellation den 13 september 2010 av Mikael Carlsson 

 

Mikael Carlsson (NL) anhöll om att till Tekniska nämndens ordförande Ingegerd 

Thorngren, få framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 108/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 188 KFKS 2010/432-260 
 

Markanvändning i Saltsjöbaden 
Interpellation av Kerstin Nöre Söderbaum och Elisabeth Karlsson (MP) 

 

Kerstin Nöre Söderbaum och Elisabeth Karlsson anhöll om att till kommunstyrelsens 

ordförande Erik Langby, få framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 109/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

- - - - - 
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§ 189 KFKS 2010/433-014 
 

Danvikslösen och Saltsjöbanan 
Interpellation den 13 september 2010 av Mikael Carlsson (NL) 

 

Mikael Carlsson anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande Erik Langby, få fram-

ställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 110/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 


